
Protokół Nr XIII z XIII zwyczajnej sesji Rady Miasta Lubawa,
która odbyła się w dniu 28 lutego 2025 roku w sali konferencyjnej LCAS 

Podjęto uchwały w sprawie

XIII/89/2025 przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej Lubawa na lata 
2025 - 2028”

XIII/90/2025 udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu z przeznaczeniem na 
realizację zadania „Remont drogi powiatowej Nr 1345N Lubawa - Mortęgi - 
gr. pow. Nowomiejskiego na odcinku o dł. 1,46 km”

XIII/91/2025 wspólnej realizacji dokumentacji projektowej dla zadania pn. „Rozbudowa 
drogi wojewódzkiej nr 537 w zakresie budowy drogi dla pieszych i rowerów 
na odcinku od Lubawy (Sanktuarium Maryjne w Lipach) do skrzyżowania z 
drogą powiatową nr 1355”

XIII/92/2025 uchylającej uchwałę nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 maja 
2022 r.  w sprawie określenia  zasad ustalania  i  przekazywania z  budżetu 
Miasta Lubawa środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku 
od towarów i usług związanych z samorządowym zakładem budżetowym

XIII/93/2025 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Lubawa na lata 2025 - 
2039

XIII/94/2025 zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok

XIII/95/2025 pozostawienia petycji bez rozpatrzenia

Obecnych radnych Rady Miasta – 14 wg podpisanej listy obecności.

Lista obecności radnych stanowi
zał. nr 1 do protokołu z sesji

Zaproszenie z porządkiem obrad stanowi
zał. nr 2 do protokołu z sesji

Ad. 1.   Otwarcie, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Brodowski  otworzył  XIII  zwyczajną  sesję  Rady  Miasta  Lubawa. 
Przywitał wszystkich radnych, Burmistrza Miasta Lubawa Macieja Radtke, Zastępcę Burmistrza 
Sławomira Jamrożego, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu.
Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. 
Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych na ogólny stan 15, co stanowi kworum, przy którym 
Rada może obradować i podejmować uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że porządek obrad radni otrzymali w zaproszeniu i zapytał, czy  
ktoś zgłasza uwagi do ustalonego porządku. 

O głos  poprosiła  Sekretarz  Miasta,  Katarzyna Żuchowska,  która  w imieniu  burmistrza  zgłosiła 
wniosek o zmianę w porządku obrad poprzez dodanie dwóch uchwał,  które omawiane były na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady: w punkcie 8c uchwała w sprawie wspólnej realizacji 
dokumentacji projektowej dla zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 537 w za budowy 
drogi  dla  pieszych  i rowerów  na  odcinku  od  Lubawy  (Sanktuarium  Maryjne  w  Lipach)  do 



skrzyżowania  z  drogą  powiatową  nr  1355”  i  w  punkcie  8d  uchwała  uchylająca  uchwałę 
nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 maja 2022 r. w sprawie określenia zasad ustalania 
i  przekazywania  z  budżetu  Miasta  Lubawa  środków  finansowych  wynikających  z  rozliczenia 
podatku od towarów i usług związanych z samorządowym zakładem budżetowym. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem pierwszego wniosku. 

W wyniku głosowania w sprawie dodania do porządku obrad w punkcie 8 podpunktu: wspólnej 
realizacji  dokumentacji  projektowej  dla  zadania  pn.„Rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  537 
w zakresie budowy drogi dla pieszych i rowerów na odcinku od Lubawy (Sanktuarium Maryjne w 
Lipach) do skrzyżowania z drogą powiatową nr 1355”, wniosek został przyjęty 14 głosami. 

W wyniku głosowania w sprawie dodania do porządku obrad w punkcie 8 podpunktu: uchylająca 
Uchwałę Nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 maja 2022 roku w sprawie określenia 
zasad ustalania i  przekazywania z  budżetu Miasta Lubawa środków finansowych wynikających 
z rozliczenia podatku od towarów i usług związanych z samorządowym zakładem budżetowym, 
wniosek został przyjęty 14 głosami.

Następnie  Przewodniczący  Rady  odczytał  porządek  obrad  z  uwzględnieniem  proponowanych 
zmian.

Porządek obrad XIII sesji Rady Miasta Lubawa przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.
4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Lubawie za rok 
2024 - opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego. 
5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubawie za 
rok 2024 - opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego.
6. Przyjęcie  informacji  z  realizacji  zadań  z  zakresu  Programu  Wspierania  Rodziny  w Gminie 
Miejskiej Lubawa na lata 2024 - 2026 za 2024 rok. 
7. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki,  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Lubawa za 2024 rok.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej Lubawa na lata 2025 - 2028”,
b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu z przeznaczeniem na realizację zadania 
„Remont drogi powiatowej Nr 1345N Lubawa - Mortęgi - gr. pow. Nowomiejskiego na odcinku 
o dł. 1,46 km”,
c) wspólnej realizacji dokumentacji projektowej dla zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej 
nr  537 w zakresie budowy drogi  dla pieszych i rowerów na odcinku od Lubawy (Sanktuarium 
Maryjne w Lipach) do skrzyżowania z drogą powiatową nr 1355”,
d) uchylającej uchwałę nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 maja 2022 r. w sprawie  
określenia  zasad  ustalania  i  przekazywania  z  budżetu  Miasta  Lubawa  środków  finansowych 
wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanych z samorządowym zakładem 
budżetowym,
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Lubawa na lata 2025 - 2039,



f) zmian w budżecie Miasta Lubawa na 2025 rok,
g) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
9. Zapytania w sprawach aktualnych problemów Miasta.
10. Odpowiedzi na zapytania.
11. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad odczytanym porządkiem obrad z uwzględnieniem 
wnioskowanych zmian. 
W wyniku głosowania zmieniony porządek obrad został przyjęty 14 głosami. 

Ad. 2.   Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski poinformował, że protokół z XII zwyczajnej sesji Rady 
Miasta znajduje się do wglądu w Referacie Organizacyjnym, w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na eSesji. Następnie zapytał, czy radni mają pytania bądź uwagi do tego protokołu.
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z sesji.

Przewodniczący zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół z XII zwyczajnej sesji został 
przyjęty 14 głosami.

Ad. 3  .     Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.  

Burmistrz Miasta Maciej Radtke przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 31 stycznia 
do 28 lutego 2025 roku. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza
stanowi zał. nr 3 do protokołu z sesji

Sekretarz Miasta Katarzyna Żuchowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na 
XII zwyczajnej sesji Rady Miasta Lubawa.

Sprawozdanie z realizacji uchwał 
podjętych na XII zwyczajnej sesji 

stanowi zał. nr 3a do protokołu  z sesji

Ad. 4.   Przyjęcie sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Lubawie   
za rok 2024 - opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Patryk  Łowin  odczytał  opinię  do 
sprawozdania. 

Opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego 
stanowi zał. nr 4 do protokołu z sesji

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawozdanie omówione było na posiedzeniu Komisji Rady 
i zapytał,  czy  radni  mają  pytania  w  tym  zakresie.  Radni  nie  wnieśli  uwag  do  sprawozdania. 
Następnie Przewodniczący poprosił o głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie.



Sprawozdanie z działalności ŚDS w Lubawie
 stanowi zał. nr 5 do protokołu z sesji

Ad.  5.  Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
w     Lubawie za rok 2024 - opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Patryk  Łowin  odczytał  opinię  do 
sprawozdania. 

Opinia Komisji Zdrowia i Porządku Publicznego 
stanowi zał. nr 6 do protokołu z sesji

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawozdanie omówione było na posiedzeniu Komisji Rady 
i zapytał,  czy  radni  mają  pytania  w  tym  zakresie.  Radni  nie  wnieśli  uwag  do  sprawozdania. 
Następnie Przewodniczący poprosił o głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie.

Sprawozdanie z działalności MOPS w Lubawie
 stanowi zał. nr 7 do protokołu z sesji

Ad.  6.  Przyjęcie  informacji  z  realizacji  zadań  z  zakresu  Programu  Wspierania  Rodziny 
w     Gminie Miejskiej Lubawa na lata 2024 - 2026 za 2024 rok.  

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  informacja  zamieszczona  była  na  eSesji  i  zaopiniowana 
podczas posiedzenia Komisji Rady. Radni nie mieli pytań do informacji. Następnie Przewodniczący 
poprosił o głosowanie nad przyjęciem informacji.

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  przyjęła   informację  z  realizacji  zadań  z  zakresu  Programu  Wspierania 
Rodziny w Gminie Miejskiej Lubawa na lata 2024 - 2026 za 2024 rok.

Informacja z realizacji zadań z zakresu 
Programu Wspierania Rodziny za 2024 rok 

 stanowi zał. nr 8 do protokołu z sesji

Ad.     7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania   
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Lubawa za 2024 rok.     

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  sprawozdanie  zamieszczone  było  na  eSesji  i  omówione 
podczas posiedzenia stałych Komisji Rady. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. Następnie 
Przewodniczący poprosił o głosowanie nad przyjęciem sprawozdania.

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  przyjęła  sprawozdanie  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki, 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Lubawa za 
2024 rok. 



Ad. 8.     Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej Lubawa na lata 2025 - 2028”,

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zabytkami 
Gminy Miejskiej Lubawa na lata 2025 – 2028”.

Uchwała Nr XIII/89/2025
stanowi zał. nr 10 do protokołu z sesji

Ad. 8 b)     udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu z przeznaczeniem na realizację   
zadania „Remont drogi powiatowej Nr 1345N Lubawa - Mortęgi - gr. pow. Nowomiejskiego 
na odcinku o     dł. 1,46 km”,  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Iławskiemu z przeznaczeniem na realizację zadania „Remont drogi powiatowej Nr 1345N Lubawa - 
Mortęgi - gr. pow. Nowomiejskiego na odcinku o dł. 1,46 km”.

Uchwała Nr XIII/90/2025
stanowi zał. nr 11 do protokołu z sesji

Ad. 8 c)     wspólnej  realizacji  dokumentacji  projektowej dla zadania pn.  „Rozbudowa drogi   
wojewódzkiej nr 537 w zakresie budowy drogi dla pieszych i     rowerów na odcinku od Lubawy   
(Sanktuarium Maryjne w Lipach) do skrzyżowania z drogą powiatową nr 1355”,

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały. 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 
Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii 
dla miasta Lubawa za 2024 rok
stanowi zał. Nr 9 do protokołu z sesji



Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie wspólnej realizacji dokumentacji projektowej dla 
zadania  pn.  „Rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  537  w  zakresie  budowy  drogi  dla  pieszych 
i rowerów na  odcinku  od  Lubawy (Sanktuarium Maryjne  w Lipach)  do  skrzyżowania  z  drogą 
powiatową nr 1355”.

Uchwała Nr XIII/91/2025
stanowi zał. nr 12 do protokołu z sesji

Ad. 8 d)     uchylającej uchwałę nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa z dnia 27 maja 2022 r.   
w     sprawie określenia zasad ustalania i  przekazywania z  budżetu Miasta Lubawa środków   
finansowych  wynikających  z  rozliczenia  podatku  od  towarów  i     usług  związanych   
z     samorządowym zakładem budżetowym,  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę uchylającą uchwałę nr XLI/363/2022 Rady Miasta Lubawa 
z dnia 27 maja 2022 r.  w sprawie określenia zasad ustalania i  przekazywania z budżetu Miasta 
Lubawa środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanych 
z samorządowym zakładem budżetowym.

Uchwała Nr XIII/92/2025
stanowi zał. nr 13 do protokołu z sesji

Ad. 8 e)     zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 - 2039,  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Lubawa na lata 2025 – 2039.



Uchwała Nr XIII/93/2025
stanowi zał. nr 14 do protokołu z sesji

Ad. 8 f)     zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

W  wyniku  głosowania  Rada  14  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw”  i  0  głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Lubawa na 2025 rok.

Uchwała Nr XIII/94/2024
stanowi zał. nr 15 do protokołu z sesji

Ad. 8 g)   pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rady przedstawiona 
została  opinia  Komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji.  Komisja  zaopiniowała petycję  negatywnie z 
uwagi na fakt, że podmiot składający petycję nie występuje w polskim porządku prawnym. Zgodnie 
z  paragrafem  97e  Statutu  Miasta  Lubawa  Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  oparciu 
o przedstawioną  dokumentację  w  sprawie  i  przeprowadzonym  postępowaniu  wyjaśniającym 
proponuje Radzie Miasta Lubawa pozostawić petycję, która do nas wpłynęła, bez rozpatrzenia. 

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
stanowi zał. nr 16 do protokołu z sesji

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Rolka odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań.

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski zarządził głosowanie. 

Uchwała Nr XIII/95/2024
stanowi zał. nr 17 do protokołu z sesji

Ad. 9. Zapytania w sprawach aktualnych problemów Miasta.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  wiele  spraw  zostało  już  rozpatrzonych  na  wspólnym 
posiedzeniu  Komisji  i  zapytał,  czy  radni  mają  jeszcze  jakieś  pytania  w  sprawie  aktualnych 
problemów miasta. 



Radny Dariusz Kowalczyk zapytał,  czy mamy informację  ze  Starostwa Powiatowego w Iławie, 
jakie są plany dalszej  realizacji  ulicy Przemysłowej,  bo jeśli  one będą się tak przeciągały to – 
zdaniem radnego – trzeba pomyśleć nad progami zwalniającymi na tej ulicy. 

Ad. 10  .     Odpowiedzi na zapytania.  

Burmistrz Maciej Radtke powiedział, że na dzisiaj mamy deklaracje dalszej budowy chodnika oraz 
prac nad dokumentacją projektową. 

Ad. 11  .   Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Jerzy Brodowski stwierdził, że w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
XIII  zwyczajna  sesja  Rady Miasta  Lubawa dobiegła  końca  i podziękował  wszystkim za  udział 
w obradach. 

Imienny wykaz głosowania radnych 
stanowi zał. nr  18 do protokołu z sesji

 Przewodniczący Rady 

    Jerzy Brodowski

Protokołowała
Joanna Szczepanek


